
 

 

 

RG.0002.6.2023               

       

 
 

 

 

 

 
P R O T O K Ó Ł  Nr LIII/23 

 
z LIII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 23 czerwca 2023 r. 
 

 

 

 

 

 

Tematyka sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z dnia 25 maja 2023 r.   

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym . 

8. Wnioski. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2022 rok, debata nad raportem.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania.  

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

12. Przyjęcie Sprawozdania za 2022 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki                                    

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 – 

2024 rok”. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

 

 



Rada Gminy Wręczyca Wielka na LIII sesji zwyczajnej w dniu 23 czerwca             

2023 r. podjęła następujące uchwały: 

 
 

1) Uchwała Nr LIII/407/23 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum 

zaufania.  
 

2)Uchwała Nr LIII/408/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 
 

3) Uchwała Nr LIII/409/23 w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Wręczyca Wielka 

za rok 2022. 
 

4) Uchwała Nr LIII/410/23 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego. 
 

5)Uchwała Nr LIII/411/23 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości   gruntowej położonej w miejscowości Golce. 
 

6) Uchwała Nr LIII/412/23 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce. 
 

7) Uchwała Nr LIII/413/23 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie zabudowanego gruntu 

położonego w miejscowości Truskolasy. 

 

8) Uchwała Nr LIII/414/23 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie gruntu położonego 

we Wręczycy Wielkiej. 
 

9) Uchwała Nr LIII/415/23 w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 
 

10) Uchwała Nr LIII/416/23 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. 
 

11) Uchwała Nr LIII/417/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
 

12) Uchwała Nr LIII/418/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2023-2033. 
 

13) Uchwała Nr LIII/419/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca Wielka.  

 

13) Uchwała Nr LIII/420/23 w sprawie skargi do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie 

nadzorcze.  

 

 
Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 23 czerwca 2023 roku stanowi 

jednocześnie załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/


 

 

RG.0002.6.2023                     

 

P R O T O K Ó Ł   Nr LIII/23 
 

z LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 23 czerwca 2023 r. w  godz. 14.05 – 16.57 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  11  Radnych                  -   wg listy obecności  

- Wójt Gminy Wręczyca Wielka – Pan Tomasz Osiński  

- Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Adwokat, obsługa prawna Urzędu Gminy – Pan Sławomir Litwińczyk 

- Starosta Kłobucki – Pan Henryk Kiepura  

- Wicestarosta kłobucki – Pani Zdzisława Kall  

- W zastępstwie Komendanta Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej – asp. Paweł Grzesiak  
 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy: 

-  Pani Agnieszka Brodziak  -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 

-  Pan Mateusz Wąsiński       -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

 
 

Mieszkańcy Gminy Wręczyca Wielka.  
 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy w pierwszym głosowaniu): 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z dnia 25 maja 2023 r.   

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym . 

8. Wnioski. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2022 rok, debata nad raportem.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania.  

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok: 

     1) wystąpienie Wójta Gminy, 

     2) dyskusja, 

3) odczytanie wniosku komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium       

Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka,  

4) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka,   

5) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok,  

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka za rok 2022.  
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12. Przyjęcie Sprawozdania za 2022 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki                                    

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 – 

2024 rok”. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Golce, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Golce, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie zabudowanego gruntu położonego w 

miejscowości Truskolasy, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie gruntu położonego we Wręczycy Wielkiej, 

6) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 

7) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników,  

8) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

9) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-

2033. 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca Wielka. 

11) w sprawie skargi do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze.  
 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

Ad. 1. 

 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia LIII sesji zwyczajnej Rady 

Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 

Radna Pani Anita Toborek – nieobecna usprawiedliwiona, Radna Pani Urszula Zomerfeld – 

nieobecna usprawiedliwiona,  Radny Pan Paweł Kocik– nieobecny usprawiedliwiony, Radny Pan 

Piotr Wydmuch – nieobecny nieusprawiedliwiony. 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich Zgromadzonych, 

zaproszonych Gości wymienionych jak na wstępie.  
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Ad.2. 

 

         Przedstawienie porządku obrad 

 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni 

w ustawowym terminie otrzymali porządek dzisiejszych obrad, po czym zapytał, czy do porządku 

obrad będą zgłoszone jakieś zmiany ze strony Państwa Radnych, czy naniesienia, które Radni 

chcieliby, aby w porządku obrad się znalazły.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki, który zgłosił 

następujący wniosek do porządku obrad LIII sesji Rady Gminy: 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki poprosił o wprowadzenie w 

punkcie 13 podpunkt 10 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca 

Wielka. 

 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński poprosił o wprowadzenie do porządku obrad 

w punkcie 13 podpunkt 11 projektu uchwały w sprawie skargi do sądu administracyjnego na 

rozstrzygnięcie nadzorcze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant spytał czy są jeszcze jakieś inne wnioski?   

 

Innych propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant  poddał pod głosowanie wniosek 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca Wielka.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  wniosek Wójta Gminy. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie skargi do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad 

sesji, z uwzględnieniem zmiany jw.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad LIII sesji zwyczajnej w brzmieniu jak 

na wstępie, z uwzględnieniem zmian z wniosku Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

Ad.3. 

        Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z dnia 25 maja 

2023 r.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że protokoły z ostatniej sesji 

zostały Państwu Radnym dostarczone drogą elektroniczną, były również wyłożone 

do wglądu w Biurze Rady. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do protokołów z sesji ktoś z Państwa ma jakieś 

wątpliwości, czy ewentualnie chciałby coś zmienić. 

 

Do protokołów z sesji uwag i propozycji zmian nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zgłosił wniosek o przyjęcie 

protokołów z sesji z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z dnia 25 maja 2023 r.  bez czytania, po czym 

poddał go pod głosowanie. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z LI sesji zwyczajnej z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z LII 

sesji nadzwyczajnej z dnia 25 maja 2023 r. 
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Ad.4. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

 

 28 kwietnia 2023 r. do Biura Rady wpłynęło postanowienie Komisarza Wyborczego                             

w Częstochowie w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych Gminy Wręczyca 

Wielka do stanu faktycznego. 

Postanowienie to zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 

ogłoszeń.  

   

 4 maja 2023 r. Śląski Urząd Wojewódzki – Wydział Nadzoru Prawnego  zwrócił się z prośbą                  

o przesłanie kopii skarg, a także innych dokumentów powstałych w toku przeprowadzonego 

postępowania skargowego, w związku z podjętą Uchwałą Nr LI/402/23 z dnia 27 kwietnia 2023 

r. w sprawie przekazania według właściwości skargi na Dyrektora Przedszkola im. Marii 

Kownackiej w Węglowicach.  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że wszystkie dokumenty zgromadzone w toku 

postępowania zostały niezwłocznie przesłane do Nadzoru Prawnego. 

 

 W dniu 5 maja br. do Biura Rady gminy zostało dostarczone sprawozdanie finansowe jednostki 

samorządu terytorialnego za 2022 rok, obejmujące: 

 Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego,  

 Łączny bilans, obejmujący dane z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, 

 Łączny rachunek zysków i start, 

 Łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki, 

 Informację dodatkową.  

     Przewodniczący Rady Gminy dodał, że to sprawozdanie zostało dostarczone Radnym 

niezwłocznie drogą elektroniczną, a w dniu dzisiejszym – jest jednym z punktów porządku obrad.  

 

 10 maja 2023 r. Śląski Urząd Wojewódzki przekazał kopię oświadczeń majątkowych za 2022 r. 

złożonych Wojewodzie Śląskiemu przez Wójta oraz przez Przewodniczącego Rady,  celem 

opublikowania  w Biuletynie Informacji Publicznej.  

     Przewodniczący Rady Gminy dodał, że oczywiście oświadczenia majątkowe zostały 

umieszczone na stronie BIP.  

 

 15 maja br. Pani Dyrektor Przedszkola w Węglowicach złożyła pismo o wskazanie podstawy 

prawnej odmowy udostępnienia wszystkich skarg złożonych na jej osobę.  

 

Tego samego dnia Pani Dyrektor również złożyła pismo do Przewodniczącego Rady Gminy                  

o wykaz dokumentów – pism, które zostały przekazane do Państwowej Inspekcji Pracy 

Okręgowy Inspektorat   w Katowicach  w związku z podjętą uchwałą Nr LI/402/23 w dniu                     

27 kwietnia 2023 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że odpowiedzi na te pisma zostały udzielone zarówno 

przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji  jak i również przeze mnie/  
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 15 maja 2023 r. Pani Dyrektor Przedszkola w Węglowicach złożyła do Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pismo, w którym opisuje w jaki sposób dba o całokształty 

funkcjonowania placówki.  

 

 17 maja 2023 r. Komendant Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej  Pan Arkadiusz Okoń 

udzielił odpowiedzi na wniosek złożony przez wiceprzewodniczącego Wiesława Żerdzińskiego 

na ostatniej sesji zwyczajnej Rady Gminy. Pan Komendant poinformował, że funkcjonariusze 

Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Kłobucku  dokonali lustracji odcinka drogi 

powiatowej w miejscowości Piła Pierwsza/Piła Druga. Z uzyskanej odpowiedzi wynika, iż 

oznakowanie pionowe B-20 „STOP” jest prawidłowe i wynika z geometrii drogi we wskazanym 

miejscu tj. łuków drogi.  

 

 W dniu 17 maja br. do Biura Rady wpłynęło Zawiadomienie od  Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 

uchwały Nr LI/402/23 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie 

przekazania według właściwości skargi na Dyrektora Przedszkola im. Marii Kownackiej                       

w Węglowicach, w całości, jako sprzeczną z art. 229 pkt 3  i art. 231 § 1 k.p.a.  

 26 maja Wojewoda Śląski przysłał Rozstrzygnięcie Nadzorcze stwierdzające 

nieważność tejże uchwały.  

 

 19 maja 2023 r. Zarząd OSP w Grodzisku zwrócił się z pisemną  prośbą o określenie                            

i wyznaczenie  daty przekazania samochodu ratowniczo – gaśniczego marki Renault w związku 

z podjętą uchwała nadzwyczajnego zebrania w OSP Czarna Wieś. Prośbę swą Zarząd OSP                    

w Grodzisku motywował tym, że Prezes OSP Czarna Wieś nie jest w stanie podać konkretnego 

terminu przekazania samochodu.   

Przewodniczący Rady gminy dodał, że do przekazania wozu nastąpiło 14 czerwca 2023 r. 

 

 W dniu 22 maja 2023 roku do Biura Rady wpłynęło kolejne pismo od Pani Dyrektor 

Przedszkola w Węglowicach. Pani Dyrektor prosi o ustosunkowanie się w kwestii jej uprawnień 

jako dyrektora, czyli pracodawcy dla pracowników przedszkola. Pani Dyrektor zarzuca, że 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji działając opieszale, przeciągając w czasie rozwiązanie 

problemu doprowadziła do narastania konfliktu w przedszkolu, a nawet eskalacji niepożądanych 

zachowań.  

 

 23 maja br. Pani Dyrektor Przedszkola w Węglowicach zwróciła się do mnie z prośbą o nadzór 

nad Komisją Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że  Rada Gminy podjęła Uchwałę LI/402/23 w dniu 

27 kwietnia 2023 r. w sprawie przekazania według właściwości skargi na Dyrektora Przedszkola 

im. Marii Kownackiej w Węglowicach. Następna Uchwała Nr LII/406/23 w sprawie rozpatrzenia 

skargi została podjęta 25 maja 2023 r. na sesji nadzwyczajnej. Dodał, że nie czuje się 

zobowiązany do tego, aby nadzorować komisją, która jest komisją niezależną od 

Przewodniczącego Rady.      
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 24 maja 2023 r. do Biura Rady wpłynęła Skarga na Wójta Gminy Wręczyca Wielka. Osoba 

Skarżąca zarzuca, że mimo ciążącego na Wójcie od 31 października 2020 r.  obowiązku 

publikacji zbiorów danych przestrzennych dla aktów planowania przestrzennego, do chwili 

obecnej nie wywiązał się z tego obowiązku.   

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że działając na podstawie § 87 Statutu Gminy Wręczyca Wielka - 

25 maja przekazałem skargę do rozpatrzenia przez  Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja                

w dniu dzisiejszym przedłożyła stosowny projekt uchwały będący jednym z punktów  porządku obrad. 

 

 24 maja br. do Biura Rady Gminy wpłynęła prośba od OSP Czarna Wieś o przyznanie dotacji       

w wysokości 10 000 zł na zakup pojazdu typu Quad. 

 Przewodniczący Rady Gminy dodał, że treść wniosku Państwu Radnym jest znana, gdyż 

wniosek był rozstrzygany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. 

W sprawozdaniu Przewodniczący przedstawi zajęte stanowisko przez komisje. 

 

 W dniu 24 maja 2023 r. do Biura Rady gminy wpłynęła odpowiedz Państwowej Inspekcji Pracy                          

w związku   z podjętą Uchwałą Nr LI/402/23 w dniu 27 kwietnia 2023 r.  przez Radę Gminy 

Wręczyca Wielka  w sprawie przekazania według właściwości skargi na Dyrektora Przedszkola 

im. Marii Kownackiej w Węglowicach. Z treści pisma wynika, że została przeprowadzona 

kontrola która objęto wybrane zagadnienia z zakresu przestrzegania przepisów prawa pracy,                 

w tym m.in. kwestie dotyczące problematyki przeciwdziałania mobbingowi i dyskryminacji                    

w miejscu pracy.   

 

/treść pisma Państwu Radnym jest znana, ponieważ zostało przesłane na skrzynki amail-owe/ 

 

 30 maja 2023 r. Zespół Kryminalistyki Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej, pod 

nadzorem i na polecenie prokuratora Prokuratury Rejonowej w Częstochowie prowadzi 

czynności w trybie art. 307 kpk w związku z zawiadomieniem dot. niedopełnienia 

obowiązków i nadużycia uprawnień przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków                   

i Petycji   Rady Gminy Wręczyca Wielka poprzez bezprawną odmowę udostępnienia całości 

materiałów zgromadzonych w sprawie złożonych na pokrzywdzoną jako piastującej 

stanowisko Dyrektora Przedszkola im. Marii Kownackiej  w Węglowicach skarg kierowanych 

do Urzędu Gminy Wręczyca Wielka co do jej osoby oraz wydania w tym zakresie 

postanowienia o odmowie udostępnienia skarg i pism z dnia 25 i 28 marca 2023 r.  

 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 16 czerwca 2023 r. 

udzielił pisemnej informacji  co do podjętych decyzji w wyżej opisanej sprawie.                   

Z informacji tej wynika, że po posiedzeniu Komisji Skarg,  Wniosków i Petycji do 

Biura Rady wpłynęło  kolejno dwa pisma. Oba te pisma zawierały informację, jakie 

stanowisko zajmowała dana osoba  w Przedszkolu w Węglowicach, w jakim okresie 

czasowym oraz jaki wpływ miała praca w placówce na zdrowie danej 

osoby.(Przypominająco - Pierwotna skarga dotyczyła zarzutów mobbingu ze strony 

Pani Dyrektor) Oba pisma pozwoliłyby precyzyjnie wskazać osoby je piszące, co 

stanowiłoby naruszenie art. 5 ust. 2 Ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Ponadto te pisma zawierały adnotację, że osoby bardzo się boją i proszą                                     
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o nieujawnianie treści pism. (Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

pismo takiej samej treści złożył na komisariacie Policji we Wręczycy Wielkiej) 

 

 31 maja 2023 r. Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach – Wydział Nadzoru Prawnego 

zwrócił się z prośbą o przesłanie kopii złożonej skargi, a także innych dokumentów 

powstałych w toku przeprowadzonego postępowania skargowego w związku z podjętą 

Uchwałą Nr LII/406/23 (52/406/23) Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 25 maja 2023 r.                 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Przedszkola im. Marii Kownackiej                               

w Węglowicach.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dodał, że Wszystkie dokumenty 

postępowania skargowego zostały przesłane do Wydziału Nadzoru Prawnego w Katowicach.  

 

 31 maja 2023 r. od Wójta Gminy wpłynął Raport o stanie Gminy za 2022 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dodał, że Raport został niezwłocznie 

Państwu Radnym przesłany drogą e-mailową i jest jednym z punktów dzisiejszego porządku 

obrad.   

 

 31 maja 2023 r. do Biura Rady wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Wójtowi absolutorium, a także Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z analizy sprawozdania 

finansowego i wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

 

 02 czerwca 2023 r. do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Radnego Pana Jakuba 

Wineckiego z prośbą o udostępnienie nagrań audio z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków               

i Petycji z dnia: 21 marca, 24 kwietnia oraz 19 maja. /Nagrania zostały udostępnione/ 

 

Następnie wpłynęły trzy wnioski: 

 05 czerwca br. Prezes OSP Kalej zwrócił się z prośbą w imieniu Zarządu Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Kalei  o dofinansowanie zakupu trzech kompletów ubrań specjalnych dla tej 

jednostki w kwocie 10 000 zł.  Prośbą swą motywując tym, że są jednostką włączoną do 

Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego i wymiana wyeksploatowanych ubrań 

specjalnych jest niezbędna do zapewnienia odpowiedniego poziomu ochrony druhów 

biorących udział w działaniach ratowniczo – gaśniczych.  

 

 

 05 czerwca 2023 r. wpłynął wniosek  do Rady Gminy z Gminnego Ośrodka Kultury.                    

W związku z otrzymaniem przez Gminny Ośrodek Kultury we Wręczycy Wielkiej 

dofinansowania z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach programu 

„Infrastruktura domów kultury 2023”, GOK zwraca się z prośbą o  dofinansowanie kwotą 

20 000 zł. Kwota ta, stanowiąca wkład własny, jest niezbędna do realizacji programu pod 

nazwą „Wyposażenie Sali widowiskowej w sprzęt nagłośniowy”. 

 

 

 07 czerwca br. do Biura Rady wpłynął wniosek od Ochotniczej Straży Pożarnej w Klepaczce. 

Z treści wniosku wynika, że Zarząd OSP w Klepaczce otrzymał pozytywną opinię                              

o przyznaniu środków  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, Funduszu Składkowego Ubezpieczenia Społecznego Rolników oraz Ministerstwa  
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Spraw Wewnętrznych i Administracji na zakup sprzętu.  W związku z tym zwracają się                    

z prośbą o wsparcie finansowej w kwocie 8 000 zł. Kwota ta będzie stanowiła wkład własny, 

a pozostałą część brakującej kwoty OSP zapewniło, że pokryje z własnych środków.  

 

 Podsumowując Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze treść trzech ostatnich 

wniosków  jest znana Państwu Radnym, gdyż wnioski te były tematem  na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. W sprawozdaniu 

Przewodniczący przedstawi zajęte stanowiska przez komisje. 

 

 16 czerwca do Bura Rady wpłynął wniosek od Ludowego Klubu Sportowego „Huragan” 

Jezioro. Klub zwrócił się z prośbą do Wójta jak i do Rady Gminy o wygenerowanie środków 

finansowych, które  w pełni pokryją koszty remontu szatni przy obiekcie sportowym LKS 

„Huragan” Jezioro.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wniosek ten będzie przekazany do zaopiniowania przez 

komisje.  

 

 W dniu 19 czerwca br. Śląski Związek Gmin i Powiatów przedłożył apel Zgromadzenia 

Ogólnego Śląskiego Związku Gmin i Powiatów z dnia 16 czerwca 2023 r., w którym zwracają 

się do środowisk samorządowych i obywatelskich o podjęcie wszelkiego możliwego wsparcia 

i długofalowej pomocy dla ukraińskich miast i gromach oraz przedstawicieli mniejszości 

polskiej na Białorusi.  

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wniosek ten będzie przekazany do zaopiniowania przez 

komisje.  

 

 21 czerwca 2023 r. Pani Dyrektor Przedszkola im. Marii Kownackiej w Węglowicach 

zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie dlaczego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji dokona 

zmiany uchwały  Nr LI/402/23. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu dzisiejszym poinformowała Panią Dyrektor, która była obecna na 

posiedzeniu o Rozstrzygnięciu Nadzorczym w związku z podjętą uchwałą   Nr LI/402/23 

(51/402/23).  

 

 

Ad. 6 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

          

           Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

1) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Zatyka złożyła sprawozdanie z pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym  (na posiedzeniu Komisji w dniu                   

31 maja 2023 r.). 

 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie, 

przedstawione przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.    

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                    

w okresie międzysesyjnym. 

 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 

 

2)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15  czerwca 2023 r.). 

 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie ze 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej, przedstawione przez 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej.       

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej  Rady Gminy  w okresie międzysesyjnym. 

 

(sprawozdanie – załącznik nr 4 do protokołu) 

 

3)  Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki złożył sprawozdanie                     

z pracy Komisji w okresie międzysesyjnym ( posiedzenia odbyły się  w dniu 19 maja 2023 r. oraz              

23 czerwca 2023 r.). 

 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie, 

przedstawione przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.    

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy  w okresie międzysesyjnym. 

 

(sprawozdanie – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

 

Po złożeniu sprawozdań Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przesunięcie 

punktu 8 tj. wniosek na punktu 6.  

 

Nikt nie zgłosił sprzeciwu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie wniosek o zmianę 

porządku obrad poprzez przesunięcie punktu 8 w punkt 6, a punktu 6 w punkt 8.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła zmianę porządku w brzemienni jak niżej.  

 

 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy): 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 27 kwietnia 2023 r. oraz z dnia 25 maja 2023 r.   

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Wnioski  

7.Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym .  

8. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej 
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9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2022 rok, debata nad raportem.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania.  

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok: 

     1) wystąpienie Wójta Gminy, 

     2) dyskusja, 

3) odczytanie wniosku komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium       

Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka,  

4) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka,   

5) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok,  

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka za rok 2022.  

12. Przyjęcie Sprawozdania za 2022 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki                                    

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 – 

2024 rok”. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Golce, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Golce, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie zabudowanego gruntu położonego                           

w miejscowości Truskolasy, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie gruntu położonego we Wręczycy 

Wielkiej, 

6) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 

7) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników,  

8) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

9) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-

2033. 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca Wielka. 

11) w sprawie skargi do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze.  
 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
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Ad. 6 

Wnioski. 

 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, kilka najistotniejszych rzeczy.  Zarząd powiatu wczoraj 

również na sesji absolutoryjnej uzyskał wotum zaufania i absolutorium za 2022 rok. Podjęliśmy także 

uchwałę o nadanie imienia prof. Mariana Zembali Krzepickiemu liceum. Przyjęliśmy także uchwałę 

Rady Powiatu ze stanowiskiem dotyczącym konieczności budowy obwodnicy Kłobucka.  Wczoraj 

szczegółowo referowałem na sesji Rady Powiatu temat dotyczący wybudowanych peronów i przejść 

między peronami w samym Kłobucku, natomiast decyzje zapadły w roku 2020. Planowana była 

pierwotna rozbiórka wszystkich peronów we Wręczycy, Kłobucki, Miedźnie i w Annolesiu. 

Natomiast w wyniku takiego kompromisu z PKP uzgodniliśmy, że perony w Kłobucku zostaną  

odbudowane, natomiast we Wręczycy i w Miedźnie przygotowane torowisko, tak, żeby była 

techniczna możliwość odbudowania ich w przyszłości, gdyby taka potrzeba była i połączenia 

pociągami wróciły.  

Podjęliśmy uchwałę o pomocy finansowej dla gminy Wręczyca Wielka dla Gminnego Ośrodka 

Kultury na instrumenty dla orkiestry z okazji jubileuszu. Stosowne pismo złożyła Pani Dyrektor. 

Jeszcze nie ma ostatecznej decyzji, ale zdeklarowałem Panu Wójtowi zwiększenia dofinansowania do 

zakupu samochodu dla niepełnosprawnych. Przypomnę, że mamy w dyspozycji 120 000 zł  środków 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, taką umowę podpisaliśmy jako 

starostwo w ubiegłym roku z funduszem w Katowicach. W naszym budżecie mamy zabezpieczoną 

kwotę 50 000 dla Gminy Wręczyca Wielka na dofinansowanie do tego samochodu, natomiast 

związku z tym, że pojawiła się kwota nieco wyższa i wpłynął mail z gminy o zwiększenie tej kwoty, 

deklarujemy  jeszcze zwiększenie jej 12 500 zł, żeby ten wkład własny poza środkami PFRON był po 

50%, bo tak od roku rozmawiamy i ten samochód, żeby jak najszybciej trafił do gminy. On będzie 

własności gminy Wręczyca Wielka i w dyspozycji gminy.  

Bardzo dobrze w tym roku wygląda nabór do naszych szkół, jeżeli chodzi o odsetek  

absolwentów klas ósmych, to jest najlepszy nabór. Mamy już ponad 700 uczniów, co stanowi ponad 

65% absolwentów klas ósmych. Z roku na rok ten nabór się poprawia. Jeszcze ileś lat temu był taki 

wyjątkowy rok, 40 %, więc to świadczy też o poziomie naszych szkół.  

Przygotowałem dokument, który się nazywa – plan zrównoważonej miejskiej mobilności. To 

jest temat, jaki ustalamy na subregionie. Zgłosimy tam 10, 12 zadań drogowych, jeżeli w przyszłości 

pojawiłyby się środki unijne, to z tej listy będziemy zgłaszać wnioski. Na razie jest to faza 

przygotowań, ale z gminy Wręczyca Wielka zgłosiłem trzy zadania. To jest przebudowa drogi 

między gminą Panki, a Wręczycą, czyli Praszczyki, Kałmuki, Hutka i powrót do drogi 494                           

w miejscowości  Truskolasy, czyli przez Dębieczną.  

Remont nawierzchni drogi  relacji Kalej – Szarlejka, bo na to nie mamy złożonego wniosku                           

o dofinansowanie.  

Przebudowę drogi powiatowej relacji Wręczyca Wielka -  Bór Zapilski, czyli Wręczyca Wielka, 

Podgaj, Długi Kąt i do Boru Zapilskiego. Do tego zadania, które było realizowane w 2015 roku.  

 Przyjęliśmy bardzo wstępną decyzję i myślę, że na przełomie sierpnia i września zapadnie 

decyzja o zleceniu dokumentacji na rozbudowę szpitala w Kłobucku. Było to już przedmiotem obrad 

kilkukrotnie Zarządu Powiatu, Komisji Zdrowia, Rady Społecznej przez Zespół Opieki Zdrowotnej. 

Koszt tej dokumentacji to jest co najmniej 300 000 zł i taką dokumentację, wszystko na to wskazuje, 

że na przełomie sierpnia i września zlecimy do opracowania. Doszliśmy do wniosku, że jeżeli takiej 

dokumentacji nie będziemy posiadać w naszych zasobach, de facto w zasobach naszej jednostki, 

czyli ZOZ-u, to nie będziemy mieć możliwości ubiegania się o zmiany jakby profilu czy poszerzenia 

profilu działalności szpitala w Kłobucku. Ma to ścisły związek z tym, co dzieje się w służbie 

zdrowia, ze szpitalem w Krzepicach, ale jak będą szczegółowe ustalenia poinformuje na sesjach Rady 

Gminy.  
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W tej chwili jesteśmy po spotkaniu w terenie z marszałkiem Grzegorzem Boskim co do dróg 

wojewódzkich. Zaplanowane jest wstępnie dość znaczny remont drogi, jest przewidziany do 

przebudowy całkowitej. Sporządzana jest dokumentacja – mówię o drodze 492 od Blachowni                      

w kierunku Wręczycy, przewidziany jest odcinek do remontu. Natomiast pojawił się też temat, aby 

wyremontować tutaj od świateł we Wręczycy ulicę Śląską w kierunku Blachowni. Jak będzie jakieś 

ustalenie, to również szczegółowo o tym poinformuję. Dziękuję.  

 

 

Następnie głos zabrali mieszkańcy: 

 

Mieszkanka 1 powiedziała, że na pewno jest Przewodniczącemu znana nasza sytuacja. Spytała kiedy 

się, to poprawi? Dodała, że osad „wyszedł” na zewnątrz, ponieważ nie ma nic wody. Wody powinno 

być minimum 2 metry nad osadem i wtedy chodzą pompy i one to napowietrzają. Co mają 

napowietrzyć jak osad „wyszedł” na zewnątrz  i węże potruchlały. Kontynuując wypowiedz dodała, 

że są w tragicznej sytuacji, ludziom włączają się czujni gazu. Uzyskała odpowiedz z ochrony 

środowiska, że to jest przyczyną silnego siarkowodoru. Była przeprowadzona kontrola, ponieważ 

została złożona skarga na gminę i Ochronę Środowiska w Częstochowie, w związku z tym, iż 

Ochrona Środowiska w Częstochowie odpowiada, że nie ma pomiarów zapachowych.  

Zgłaszała w lutym do gminy, że śmierdzi, usłyszała, że w marcu będzie czyszczenie. Obecnie odór 

bardzo się nasilił, to słyszą, że koniec sierpnia, początek września.  

Byli zmuszeni powiadomić ochronę środowiska i podejrzewa, że będzie nałożona kara na gminę                   

w kwocie 400 000 zł.  

Mieszkanka 2 powiedziała, że chodzi o to, że walczyli cztery lata temu, robili wojnę i było trochę 

spokoju, ale w tej chwili wróciło się to z podwójną siłą i gmina nie zrobiła kompletnie nic w tej 

sprawie. Jeżeli sytuacja się nie zmieni, to pójdą do sądu, ponieważ tak dalej nie da się żyć. 

Mieszkaniec 3   powiedział, że dużo jest mówione o dofinansowaniu do samochodów, do szkół,                    

a kiedy gmina zrobi porządek  z oczyszczalnią. Ten temat Wójt zna od lat, bo też był wcześniej 

radnym, a ta sprawa powtarza się z roku na rok i nic ku temu się nie robi. Dodał, że ten osad 

powinien być czyszczony co najmniej co 5 lat, a nie był czyszczony przez 15 lat. Poprosił                          

o „znalezienie” jakiś środków na  to, aby to poprawić. Pan Wójt zawsze obiecuje, a nic nie robi. Ta 

oczyszczalnia służy wszystkim, wszystkie ścieli z okolicy idą tam. To, że w niektórych rejonach 

Wręczycy nie śmierdzi, to nie znaczy, że to nie jest wasz problem. Proszę się postawić w naszej 

sytuacji, jak my na tej ulicy tam mieszkamy i jak tam jest. Śmierdzi już nawet w Grodzisku                          

w niektórych miejscach, ponieważ niektórzy mieszkańcy też się skarżą.  

Mieszkanka 4 powiedziała, że ona też  w sprawie oczyszczalni. Oczywiście są telefony do gminy, że 

śmierdzi, a Pan Zastępca Wójta odpowiada ludziom, że  „ruszyły sale weselne i zaczęło śmierdzieć”. 

Telefony są do tej osoby, a z jakiej racji. Zwracając się do Zastępcy Wójta powiedziała,  z jakiej racji 

Pan może tak w ogóle mówić ludziom? Co to za głupoty i brednie? Czy 80 osób raz w tygodniu 

uczyni taki smród i „sterty gówien”? Czy nikt nie rozumie, że ludzie wszystko wywalają do 

kanalizacji np. pampersy, a Pan tak mówi ludziom.  

Zastępca Wójta Pan Bogusław Głąb powiedział, że nigdy nie twierdził, że to przez Pani dom 

weselny. Wyjaśni co powiedział –  zaczęło śmierdzieć po dwóch, trzech latach i nie wiedzą czy jest 

to przyczyna zrzutu z sal weselnych, czy zrzutu czegoś innego. Oczyszczalnia boryka się                              

z problemem gwałtownego wzrostu „smrodu” na przełomie maja i czerwca.  

/głośna dyskusja/  

Przerywając głośną dyskusję Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiedział, że jest 

konkretny wniosek mieszkańców Wręczycy Małej, gdzie znajduje się oczyszczalnia o to, aby coś                   

w tym temacie się zadziało. Prawdą jest, że od paru lat nie była czyszczona oczyszczalnia z osadu.  
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Następnie poprosił Pana Wójta o odpowiedz w tej sprawie.  

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński udzielił odpowiedzi: 

- Szanowni Państwo, jeżeli można to odpowiem w imieniu swoim i pana przewodniczącego. Fakt jest 

taki, że po objęciu urzędu Państwo przychodziliście tutaj w podobnej tonacji z nerwami. To w mojej 

ocenie jest jak najbardziej uzasadnione. Pamiętam, jak siedziałem z Państwem na jednym z zebrań, 

które organizowałem i poprosiłem o to, że będziemy stosować nową technologię, że potrzeba na to 

pół roku, też Państwo byliście oburzeni, że nie da się tego zrobić od ręki, od razi i tego się nie da 

zrobić od ręki i od razu. Po trzech miesiącach stosowania  środków sytuacja się poprawia, tak jak 

Państwo mówicie przez ostatnie trzy lata problemu nie było. Nie zgodzę się ze stwierdzeniem, że 

przez te wszystkie lata nic nie zrobiliśmy,  bo dokonaliśmy modernizacji – pomp i układu 

napowietrzania. Fakt jest taki, że największym problemem, który dzisiaj wyszedł w mojej ocenie jest 

przyczyną pojawiania się kolejny raz tych zapachów, jest fakt, iż same środki chemiczne, który były 

stosowane doprowadziły do tego, że nie było może odoru, ale jednak proces utylizacji i „zjadania” 

tak jakby bakteriami tego osadu, nie przyniósł efektu w momencie, kiedy w okresie tym szczególnie 

letnim poziom wody w zbiorniku się obniża i nie ma tlenu, który jest najbardziej potrzebny do tego, 

żeby ten proces przeprowadzić. Ja już rozmawiałem kilkukrotnie z Panią Błaszczykowską nie wiem, 

czy te informacje do Państwa dotarły, ale jeżeli chodzi o obietnice, które były składane od miesiąca  

marca, prowadziliśmy prace związane z przygotowaniem zapytania ofertowego i wyłonieniem 

wykonawcy i w momencie, kiedy okazało się, że jest firma, która  jest  w stanie wyczyścić ten 

zbiornik, stanowczemu pogorszeniu funkcjonowania nastąpiło nie w samym zbiorniku, jeżeli chodzi 

o osad, ale praktycznie już dzisiaj można powiedzieć, że rozsypał się system napowietrzania, który 

codziennie albo co dwa dni  jest wyciągany, reperowany, naprawiany i wkładany z powrotem.  

 

Pytanie z Sali – Dlaczego tak się dzieje, że pompy siadają? 

 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński udzielił odpowiedzi: 

- Dlatego, że poziom przepustowości na tej instalacji napowietrzający jest zbyt mały i pompy się 

przegrzewają po prostu.  

 

 

Głos z Sali – jest za dużo osadu i te pompy muszą maksymalnie pracować. 

 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński kontynuował wypowiedz: 

- Zgadzam się z Panem jak najbardziej, ale jeżeli mogę to prosiłbym żeby to było pytanie                              

i odpowiedz. Ja rozumiem Państwa emocje  i jak najbardziej nie mam o nie żalu. Proszę mnie źle nie 

zrozumieć.  

System napowietrzania pada i jest w coraz gorszym stanie. W związku z tym chociażby na dzisiejszej 

sesji zapadną kolejne decyzje dotyczące zwiększenia środków finansowych, bo będzie czyszczenie 

tego zbiornika i całkowita wymiana systemu napowietrzania, na dużo nowocześniejszy, dużo bardziej 

wydajny i tylko wtedy kiedy wyczyścimy ten zbiornik będzie to miało sens. Myślę, że po 

inwestycjach, które dokonaliśmy w zakresie zakupu zabezpieczenia pomp, wybudowania budynku, 

zapewnienia w tym budynku odpowiednich warunków do pracy tych pomp, bo one wcześniej na 

powietrzu potrafiły się przegrzewać, teraz są schładzane, klimatyzowane. W momencie, kiedy będzie 

działało prawidłowo napowietrzenie, będzie wyczyszczony zbiornik to jest zabieg, który w mojej 

ocenie ma starczyć na kilkanaście lat, ale w zakresie gromadzenia się samego osadu myślę, że tutaj 

okres pięciu lat to jest maksymalny okres, w który trzeba będzie ten zbiornik, tak czy inaczej czyścić, 

ponieważ oczyszczenie zbiornika wiąże się z koniecznością utylizacji odpadu i osadu,  który będzie   
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     z niego wyczyszczony. Robimy to w  systemie  typowo rolniczym, czyli firmy, które mają 

możliwość odbierania  tego osadu, utylizowana i przekazywania dokumentów BDO do gminy. 

Zostały już zaproszone do współpracy i tą współpracę podpiszemy zaraz po wyłonieniu wykonawcy 

mogą to robić w okresie sierpnia  i września, ponieważ to jest okres, kiedy można takie osady 

wywozić na pole i gospodarczo wykorzystywać. Sam proces wyłonienia wykonawcy zgodnie                       

z przepisami trwa około miesiąca i tyle potrwa przetarg i wyłonienie tego przedsiębiorcy. W mojej 

ocenie to, co tutaj Pani powiedziała, to nie jest koniec sierpnia, tylko początek sierpnia, kiedy te prace 

zostaną rozpoczęte. Z tego, co wiemy, bo byliśmy na kilku... 

 

Głośna dyskusja na Sali.     

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński kontynuował wypowiedz: 

- Mówimy o tym, że jeżeli Państwo macie metodę, to zgłaszam się do mieszkańców, oczywiście, 

jeżeli mają Państwo metodę na tzw. pstryknięcie, że dzisiaj pstrykamy palcem, jutro już tam nie 

śmierdzi, to ja to zrobię. Proszę powiedzieć tylko jak. Ja mówię o realnych zasobach i realnych 

możliwościach, które są potrzebne do zrealizowania oczyszczania tego zbiornika i zapewnienia na 

lata prawidłowego funkcjonowania.  Cztery lata temu zdecydowaliście się i wtedy mówiliście, że to 

nie zadziała, a jednak zadziałało i przez trzy lata był spokój.    
 

Wypowiedz Wójta została przerwana. Głos zabrała mieszkanka.  
 

Mieszkanka 5 powiedziała, że ma pytanie dotyczące rozmowy cztery lata temu. Doskonale pamięta, 

to było równe cztery lata temu. Pan Wójt mówił o tym, że zostaje wdrożona nowa chemia itp.  – 

zgodzili się wszyscy na  to. Przyznaje, że po jakim czasie było w miarę, ale to nie oznacza, że było 

dobrze. Równie dobrze pamięta, że była informacja z Pana strony, że zbiorniki będą czyszczone, 

przed chwilą usłyszała, że zbiorniki nie były czyszczone siedem lat.  

Mieszkanka 5 kontynuowała wypowiedz, więc dlaczego cztery lata temu, kiedy Pan obiecywał, że te 

zbiorniki mają być czyszczone, nie zostały wyczyszczone? Teraz Pan mówi dokładnie to samo co 

cztery lata temu. Rozumie, że chemia zostanie użyta, ale cztery lata temu też Pan obiecywał, że te 

zbiorniki będą wyczyszczone.   
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że zbiorniki są czyszczone na zasadzie wywożenia 

zasysowego, czyli w momencie kiedy pojawia się chociażby tak jak ostatnio sytuacja związana z tym, 

że w okresie świątecznym przy przepięciu prądu doszło do uszkodzenia pomp napowietrzających                    

i wyłączenia w ogóle systemu czyszczenia na oczyszczalni ścieków. Firmy, które mają tzw. 

beczkowozy, przejeżdżą i ten osad nam odciągają i wywożą,  ale to nie jest czyszczenie samych 

zbiorników i tego się nie da zrobić inaczej niż pewnymi technologiami. Jedna z nich, to jest 

konieczność wybudowania zbiornika, przelania do niego wody i wyczyszczenia. Druga to jest                      

z wykorzystaniem  amfibii pływającej i taką metoda będzie stosowana,  która pozwoli wyczyścić cały 

zbiornik, bez naruszenia konstrukcji i spuszczenia wody, która grozi tym, że obsuną się pobocza. 

System wprowadzonych środków  chemicznych miał doprowadzić do tego, że warstwa będzie 

systematycznie obniżana, i przez pierwszy okres dwóch lat dochodziło do tego, że ten muł został 

przez te bakterie zjadany i obniżany. Na ten moment w tym roku doszło do takiego napiętrzenia, że 

nie są w stanie już tych środków stosować w innym zakresie niż takim jak mechaniczne czyszczenie. 

Na ten moment nie ma innego rozwiązania, jak tylko ogłoszenie przetargu i oczyszczenie 

mechaniczne tego zbiornika i wymiana systemu napowietrzania, który ma usunąć na wiele lat, 

problem z oczyszczalnią. Dodał czy to wystarczy na następne 5-15-20 lat, nie wie. Nie wie, bo tak 

naprawdę jest to oczyszczalnia Lemna, której zakres stosowania w  jego ocenie nigdy nie powinien 

być wybudowany, bo ta technologia po prostu się nie sprawdza. To były oczyszczanie, które były 

tanie do wybudowania, ale w przeciągu kilkunastu lat, kiedy ona funkcjonuje liczba ścieków 

spuszczalnych do tej oczyszczalni, zwiększyła się kilkukrotnie od czasu kiedy zaczynała 

funkcjonować.     
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Wypowiedz przerwana słowami mieszkanki – wiedzieliście, że to będzie śmierdzieć, to nie mogliście 

zrobić tego w marcu?  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że wyciągnięcie wcześniejsze osadu nie miałoby 

sensu, ponieważ należy ten osad zutylizować, a utylizacją takiego odpadu mogą zając się                       

w okresie sierpnia i września 

Mieszkanka 1 powiedziała, że jest zakaz przez ochronę środowiska wywożenia tam beczek, a są 

wywożone. Kiedy dzwoniła do gminy powiedziano jej, że wylewana jest czysta woda z bloku 

awaryjnego.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że jeżeli chodzi o szambo, przy bloku awaryjnym on 

jest bardzo duży i rzeczywiście przy każdych deszczach czy podniesieniu się wód gruntowych, nawet 

po wyczyszczeniu zbiornika i wywiezienia osadu na Truskolasy dochodzi do takich sytuacji, że po 

jednym czy dwóch dniach zbiornik znów jest pełny, więc tak naprawdę pompowana jest 80-90% 

wody i wtedy dochodzi do zwiększenia nawodnienia zbiornika w oczyszczalni we Małej Wręczycy.  

Mieszkanka 1 powiedziała, że dzwoniła do ochrony środowiska i powiedziano jej, że „takiego bajzlu 

i takiego dziadostwa nie widzieli nigdzie”. Dodała, że kiedy były robione zdjęcia na tej oczyszczalni, 

osad wyszedł, pompy leżały na osadzie. W niektórych miejscach nie można nabrać szklanką wody,              

a to powinno być 2 metry minimum wody i pompy wtedy powinny chodzić i napowietrzać.      

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński powiedział, że może potwierdzić, że był wczoraj w gminie 

przedstawiciel WIOŚ-u i podejmują czynności co do przeprowadzenia kontroli w zakresie 

funkcjonowania tej oczyszczalni.  

 

Wywiązała się dyskusja pomiędzy mieszkańcami.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił o spokój.  

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński kontynuował, że gmina złożyła wniosek na pozyskanie środków. 

Program Polski Ład mówi o tym, że są tam inwestycje powyżej 30 000 000,00 zł. Tak naprawdę 

uzyskuje się dofinansowanie na poziomie kilku, maksymalnie kilkunastu milionów zł, a budowa 

nowej oczyszczalni ścieków na dzień dzisiejszy, to jest kilkadziesiąt milionów zł.      

 

Radny Pan Artur Klorek powiedział, że słyszy o tym, że pompy leżą  na osadzie. Spytał co jest 

powodem tego, że woda jest obniżona.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że pompy są zlokalizowane w budynku 

zewnętrznym, na lustrze wody pływają pływaki, które utrzymują system napowietrzania, znajdujący 

się przy dnie. Poziom wody ze względu na temperaturę, obniżyły się, wynika to z temperatury, 

parowania i braku deszczu.  

Radny Pan Artur Klorek spytał czy widomo o ile opadło lustro wody? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że około 40 do 50 centymetrów.  

Radny Pan Artur Klorek spytał czy jest jakaś szansa, żeby to uzupełnić w tym momencie czystą 

wodą, ale to może zabezpieczyłoby do momentu przetargu przed wydostającym się zapachem? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że napełnienie takiego zbiornika np. z instalacji 

wodnej, byłby to czas kilku tygodni. Wyższe lustro wody spowoduje na pewno różnice miedzy 

poziomem wody, a osadem, który gnije. W związku z tym intensywność tych zapachów jest coraz 

większa.  

Radny Pan Artur Klorek spytał czy nie miałoby to wpływy na wybranie w sierpniu tego osadu?  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że od marca konsultują z firmami, które 

przyjeżdżają możliwości rozwiązania tego problemu. Zapytanie  ofertowe nie jest skierowane bez 

przyczyny do pewnego rodzaju i segmentu, który może wykonać czyszczenie tego zbiornika bez 

uciążliwości dla mieszkańców. Wybrali taką ofertę, w której  sam proces czyszczenia do momentu 

granulacji i wywozu odpadu do utylizacji jest cały czas w zamkniętej komorze, czyli nie wywołuje 

„smrodu”.   
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiedział, że jest problem mieszkańców i Pan 

Wójt go musi rozwiązać w miarę jak najszybciej. Z tego co mają przedstawione w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w budżecie na dzisiejszą sesję wynika, że mają być przeznaczone środki. Następnie 

spytał Wójta, w jakiej kwocie?   

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że łączna kwota jaka była liczona tylko na 

oczyszczenie zbiornika, była to kwota 470 000 zł, a to co zabezpieczają w dniu dzisiejszym i co 

pozwoli uruchomić procedurę przetargową, to jest czyszczenie zbiornika i wymiana całkowicie 

systemu napowietrzania w tym zbiorniku. Zabezpieczają w budżecie kwotę około 970 000 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwracając się do mieszkańców obecnych na Sali 

powiedział proszę Państwa, jeżeli chodzi o te środki one będą dzisiaj przegłosowane przez radnych. 

Pan Wójt musi ogłosić przetarg na oczyszczenie tego zbiornika i innego wyjścia nie ma w obecnej 

sytuacji, ponieważ  w latach ubiegłych ten zbiornik nie był czyszczony.  

/Luźna dyskusja/  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant kontynuował wypowiedz, należy ten problem 

rozwiązać. Pan wójt musi jak najszybciej sprawę doprowadzić do szczęśliwego końca, bo nie ma 

innego wyjścia. Następnie spytał czy dałoby się trochę wcześniej, jeżeli chodzi o samo czyszczenie? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że wstrzymuje gminę procedura prawa zamówień 

publicznych. Po zabezpieczeniu środków w dniu dzisiejszym, będzie „wisiało” 21 dni, jeżeli nie 

będzie żadnych zapytań, odwołań, będą mogli po 21 dniach wywiesić na 5 dni ogłoszenie, czyli 

łącznie 26 dni, podpisać umowę i firma może wejść od tego momentu. Wcześniej niestety nie da się 

tego zrobić.  

Mieszkanka 5 spytała ponownie czy podniesienie lustra wody poprawi sytuację do chwili 

oczyszczenia zbiornika? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział ponownie –podniesienie lustra wody może wpłynąć, 

ale nie zniszczy i nie wyeliminuje zapachu, który wydostaje się z oczyszczalni. Tylko mechaniczne 

wyczyszczenie zbiornika i wymiana systemu napowietrzania zapewni prawidłowe funkcjonowanie 

zbiornika i oczyszczalni.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant  spytał, Panie Wójcie czy dopuszczenie większej 

ilości wody do zbiornika jest możliwe?  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że nie mają skąd wziąć takiej ilości wody. 

 

Głosy z Sali – z trzeciego stawu. 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że nie mogą przelewać trzeciego stawu do 

pierwszego, ponieważ zakłócą proces technologiczny.  

 

/Luźna dyskusja bez udzielenia głosu przez Przewodniczącego Rady/  

 

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Rademu Panu Jakubowi Wineckiemu. Radny Pan Jakub 

Winecki powiedział, że może do tego tematu podejść w taki sposób, że sukcesyjnie przełączać, czyli 

żeby nie zastępować jednej oczyszczalni 1 do 1 tylko, na ile starczy środków, bo 9 000 000 na reaktor 

to już jest istotna wydatek, tylko sukcesywnie próbować dołączyć kolejne reaktory, jak się uda. Może 

pomogłoby to obciążyć. Pamięta rozmowy przed czterech lat i pojawia się pytanie - tam był grunt 

obok oczyszczalni  de facto taka oczyszczalnia mechaniczna nie Lemna była projektowana tylko                   

z tego co pamięta mieszkańcy nie chcieli tego rozwiązania. Czyli rozumie z tego co Pan Wójt mówił, 

aby było jakieś rozwiązanie racjonalne, bo mówione jest o tym co można zrobić doraźnie, ale jak za 

cztery lata się znowu spotkają i znowu nic nie będzie rozwiązane, może faktycznie należy pójść                    

w kierunku również nie tylko doraźnym, ale rozwiązania na przyszłość. Następnie spytał grunt przy 

oczyszczalni jest zabezpieczony? Tylko mieszkańcy nie wyrażają zgody na budowę tam oczyszczalni 

mechanicznej takiej,  któryby ten temat rozwiązała, więc tu chciałby poznać stanowiska z dwóch 

stron.  
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Mieszkanka nr 4 powiedziała, że tu chodzi o to, że gmina chciała podłączyć jeszcze Kalej, Szarlejkę, 

a nikt nie dał mieszkańcom Wręczycy Małej gwarancji, że z oczyszczalni mechanicznej nie będzie 

śmierdziało.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek powiedział, że Proszę Państwa, ale jest nie 

uniknione, zrobienie oczyszczalni  mechanicznej. Ta oczyszczalnia musi być zrobiona ze względu na 

to, że przy biologicznej wcześniej, czy późnej i tak nic nie da to czyszczenie. Może być taka sytuacja, 

że za 3-5 lat znowu  będzie potrzebne czyszczenie. Należy zrobić raz, a pożądanie, żeby ludziom nie 

śmierdziało. Uważa, że ludzie powinni zgodzić się na mechaniczną.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zwracając się do Radnego Pana Jakuba Wineckiego powiedział, 

rzeczywiście odbyło się kilka spotkań w tym wiejskie spotkanie i mieszkańcy stawiali, jakby 

sprzeciw. Może nie samej budowie oczyszczalni, ale podpięciu kolejnych miejscowości. Niestety, 

żeby dostać dofinansowanie wybudowania jakiejkolwiek oczyszczalni ścieków trzeba wykazać tzw. 

efekt ekologiczny, czyli przyłączyć wystarczająca liczbę osób, żeby efekt oczyszczania był 

zachowany. Gmina szykuje się do tego trochę w inny sposób, bo po modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Truskolasach  i to, co nakłada ustawodawca, będzie konieczności przeprowadzenia 

kontroli wszystkich zbiorników bezodpływowych, czyli tzw. szamb i wywożenia odbioru przez 

mieszkańców. To następuje już od miesiąca sierpnia, więc gmina się do tego szykuje poprzez środki, 

które będą zabezpieczone w budżecie na modernizację oczyszczalni  w Truskolasach.  

Nie da się wybudować tam, gdzie nie ma rzeki, bo do ujęcia wody musi być robiony zrzut                              

z oczyszczalni, więc przesunięcie tego pod las jest technicznie niemożliwe. Działka jest 

zabezpieczona, potwierdza. Projekt tej oczyszczalni jest do  aktualizacji, ponieważ pewne 

technologie się zmieniły. Natomiast dochodzi kwestia tego, że zostało zablokowane, już na etapie 

pozwolenia środowiskowego. 
 

/Luźna dyskusja bez udzielenia głosu przez Przewodniczącego Rady/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Rademu Panu Jakubowi Wineckiemu. Radny Pan Jakub 

Winecki powiedział, że jest podnoszone, że ścieki będą szły de facto z Kalei i Szarlejki. Z tego co się 

orientuje, są przewidywania, aby wyłączyć Kalei i Szarlejkę z aglomeracji. Jeżeli gmina nie spełni 

tzw. efektu ekologicznego, to i tak otrzyma karę. Radni aby mogli podjąć jakiekolwiek działania, to 

musi spinać się cel z finansowaniem i de facto w tym przypadku ze zgodą mieszkańców. Jeżeli ta 

oczyszczalnia miałaby powstać,  to należy naprawić tę sytuację, która obecnie jest. Zmierza do tego, 

aby finansowo się to „spięło”, jeżeli inwestycja jest przygotowana,  jeżeli inwestycja technologicznie 

zapewnia, że będą na pewno lepsze efekty pracy niż, w Lemna, to należy się zastanowić czy nie 

należałoby odblokować  ze strony mieszkańców tą inwestycję przy oczyszczalni i sukcesywnie 

odpalać kolej reaktory, zwalniając pracę Lemny.   
 

/Obrady opuścił Starosta kłobucki Pan Henryk Kiepura/ 
  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński powiedział, że  w latach 90, kiedy wchodziły programy 

sapardowskie  itd. wymyślono, że małe gminy muszą być docenione w „chęciach starania”                           

w chęciach starania się o środki na budowę kanalizacji i oczyszczalni ścieków, ponieważ środków 

brakowało na terenach wiejskich, na to, żeby infrastruktury powstawały, wymyślono coś takiego jak 

KPOŚK-i (określenie warunków terenu i możliwości funkcjonowania oczyszczalni ścieków), która 

przy budowie nitek kanalizacyjnych będzie w stanie obsłużyć i przyjąć ścieki z tych wybudowanych 

nitek  i aglomeracje (są to  miejsca, które się wyznacza, gdzie wskaźniki budowy samych kanalizacji, 

są opłacalne). To, że dzisiaj będzie procedowany system zmniejszenia aglomeracji nie powoduje, że 

Kalej będzie odłączona, bo budowa oczyszczalni mechanicznej we Wręczycy Małej zawsze ze 

względu na efektywności ekologiczne będzie uzależniona od tego, ile ścieków przetworzonych                     

z danego terenu wpłynie do tej oczyszczalni, ile osób będzie do niej podpiętych i ile tego ścieku 

będzie oczyszczonego. Dzisiaj zmniejszają aglomerację tylko dlatego, że w procesie ustawodawczym                        

i uchwałodawczym  wymyślono dwie uchwały, które na dzień dzisiejszy się trochę kolidują                           

i wykluczają.  Pierwsza to jest ustawa o utrzymaniu w czystości, a druga to jest ustawa                                   

o aglomeracjach.  
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Radny Pan Janusz Ogłaza powiedział, że tego samego typu oczyszczalnia typu Lemna była                               

np. w Tarnowskich Górach. Tarnowski Góry dostały dofinansowanie  z tego co wie, na wymianę tej 

oczyszczalni. Co robili tam jakieś aglomeracje, inne miejscowości, podpinali, nie sądzi.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że wszystkie miejscowości gminy, podzielone są                  

i na aglomeracje, które są zgłaszane, bo taki był obowiązek, teraz Wody Polskie wzywają, aby gmina 

się wycofała, bo będą płacić kary, za to, że nie ma kanalizacji, to jest jedna rzecz. Druga rzecz,                   

w każdej z miejscowości gminy, została wyliczona liczba mieszkańców na ilość statystyczną 

wyprodukowania ścieków, czyli tzw. RLM i teraz nawet uzyskanie dofinansowania. To, że została 

zrobiona kanalizacja na Borze Zapilskim czy na Hutce wynika z tego, że w poprzednich latach 

projektowania dofinansowań w tzw. regionalnych inwestycjach terytorialnych.  

Na dzień dzisiejszy w ramach nowych ZRIT-ów gmina ma środki, na zasadzie wymiany                               

i  zgromadzili bardzo dużo środków na budowę chociażby oczyszczalni ścieków z dofinansowaniem 

w Małej Wręczycy powoduje, że wprowadzono zapis, że w pierwszej kolejności  skorzystają gminy, 

które mają więcej niż 10 000 RLM – ów, czyli gmina Wręczyca odpada, a tak naprawdę w całym 

województwie starym częstochowskim jedyną gminą, która może z tego skorzystać jest Blachownia.  

Nie ma jednoznacznej metody, że są pieniądze i można z nich skorzystać lub nie. Byli                                 

w Pawonkowie, gdzie jest oczyszczalnia Lemna, tam 10 czy 15 lat temu podjęto decyzję                               

i dobudowano ten zbiornik, o którym była już mowa. Dzisiaj czyszczenie po kilkunastu latach 

powoduje, że byłą przelana woda i mechanicznie ta oczyszczalnia została wyczyszczona. Na ten 

moment problemu z tej funkcjonowaniem nie ma.  

Radny Pan Janusz Ogłaza powiedział, tą technologię, którą zaproponowała w tej chwili ta firma, 

która być może wygra przetarg. Spytał czy są jakieś przykłady w Polsce, że oni to robili?  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że gmina nie ogranicza się do jednej firmy. 

Radny Pan Janusz Ogłaza powiedział, że chodzi o tę technologię.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział, że wybierają technologię i wybierają metodę 

czyszczenia, która sprawdziła się w Polsce, nie tylko na Lemnych, ale także na zbiornikach, ale także 

na zbiornikach, na rzekach, w rezerwatach przyrody, w jeziorach itd. metoda, która bezpośrednio 

trafia do mułu. Gmina ma bezpośredni odzysk z wodą, czyli ściek z wodą wszystko co jest w tym 

zbiorniku, będzie co najmniej raz przetłoczone przez tą instalację. Nie ma takiej możliwości, że to 

zostanie zaburzone, że woda gdzieś, ten osad przeniesie.  Jest to czyszczenie po przez spływanie 

amfibiom na zbiorniku i odsysanie wszystkiego od dna poprzez instalację do zamkniętych komór, 

gdzie będzie odbierana woda, wyciskany osad. Dodawane, jeżeli będzie taka potrzeba także wapno                  

i tworzenie granulatu, który bezpośrednio nadaje się do zastosowania w gospodarstwach rolnych.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiedział podsumowując, te zmiany w budżecie, 

które za chwilę przegłosują z przeznaczeniem na oczyszczalnie, będą wystarczające na oczyszczenie  

i napowietrznie. Może zapewnić w imieniu wszystkich radnych, że to na dzień dzisiejszy mogą 

zrobić. Natomiast, jeżeli chodzi o perspektywę dalszego istnienia tej oczyszczalni, to uważa, że 

trzeba się głęboko zastanowić  i jakieś rozwiązanie rządzący wymyśli i przedstawi Radzie.    

 

/mieszkańcy opuścili obrady/  

 

Po długiej dyskusji odnośnie oczyszczalni ścieków głos w przedmiotowym punkcie zabrała 

Radna Pani Barbara Bogus: 

 

 Radna Pani Barbara Bogus: 

- Ja chciałabym zapytać odnośnie wyłączania oświetlenia, żeby to wybrzmiało, bo mieszkańcy 

niektórzy pytają, dlaczego w jednych miejscowościach światło uliczne jest wyłączone od 24.00 do 

4.00 nad ranem, a na innych wioskach – nie, żeby Pan Wójt wytłumaczył, bo spotkałam się                          

z pytaniami, żeby to też mieszkańcy wiedzieli od Pana jak to wygląda.  

 

Więcej wniosków nie było, zatem punkt został zamknięty.  
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Ad. 7. 

            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji 

 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków  za 

okres od 27 kwietnia 2023 r. do 23 czerwca 2023 r.  

 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  

 

W głosowaniu nie brał udziału Radny Pan Michał Hendzlik, ponieważ opuścił obrady na kilka minut.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głos nieoddany – 1  

 

 

Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”, 1 „głos nieoddany przez Radnego Pana Michała Hendzlika) przyjęła 

Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków  w okresie międzysesyjnym. 

 

 (informacja – załącznik nr 6 do protokołu) 

 

Ad.8. 

 

          Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

         Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  od  27 kwietnia 2023 r. do 23 czerwca 2023 r.  

 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

 

Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej 

 

 (informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 9.  

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2022 rok, debata nad 

raportem.  

 

 
(Raport o stanie gminy Wręczyca wielka za 2022 rok – załącznik nr 8 do protokołu) 

 

 Po otwarciu punktu jw. Przewodniczący Rady Pan Marek Prubant stwierdził, iż wszyscy 

Radni otrzymali przedmiotowy Raport i zaprosił do zabierania głosu w dyskusji nad nim. 

 

Nikt z Radnych nie wyraził chęci udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy za 2022 rok.   

 

Przewodniczący dodał, że raport jest bardzo obszerny, praktycznie cała gmina i stan gminy jest 

opisany w tym raporcie.  

 

Kontynuując, Przewodniczący zwrócił się ponownie do Radnych z pytaniem czy ktoś chce zabrać 

głos, po czym oznajmił, że skoro nikt nie chce zabrać głosu, ten punkt uznaje za wyczerpany.  

 

 

Ad. 10  

 

          Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum 

zaufania.  

 

Po otwarciu punktu, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż ta uchwała 

jak  i raport były przedmiotem dyskusji na komisjach.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy wotum zaufania. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Prubant poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca 

wielka wotum zaufania.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
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Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,  0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się) przyjęła uchwałę Nr LIII/407/23 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wręczyca wielka wotum zaufania.  

 

 

 (uchwała – załącznik do protokołu) 

 
(O godz. 16.11 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 – minutową przerwę. Sesja została wznowiona o godz. 16.22) 

 

Ad.11. 

Rozpatrzenie Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok 

 

1) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił Wójta Gminy o wystąpienie do 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński w ramach swojego wystąpienia, skierował do 

Zgromadzonych następujące słowa: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, przede wszystkim mieszkańcy –  dzisiejsze głosowania 

nad wotum zaufania i absolutorium dla Wójta Gminy Wręczyca Wielka, to taka swoista ocena dla 

mnie, jak funkcjonuje urząd, jak pracują urzędnicy i jak układa się na bardzo wielu płaszczyznach 

współpraca z wieloma osobami i instytucjami. Z tego miejsca za udzielone wotum zaufania pragnę 

serdecznie podziękować. Chciałbym też zaznaczyć, że w mojej ocenie profesjonalizm, 

zaangażowanie, chęć pracy, współpracy, wykonywanie swoich obowiązków oraz serdeczność 

i zaangażowanie w dbaniu o mieszkańców naszej gminy — pomiędzy wójtem, urzędem                         

i w pierwszej linii z Radą Gminy, to bardzo dobry sygnał dla mnie i dobra ocena tego, że 

w pozytywny sposób widzicie Państwo realizację budżetu, który minął i który nie był łatwym 

budżetem, bo doskonale zdajecie sobie sprawę, ile zadań dodatkowych zostało na nas nałożonych 

w 2022 roku. Ile razy spotykaliśmy się tutaj na sesjach nadzwyczajnych, aby jak najszybciej 

podjąć działania i realizować zadania, do których nie byliśmy przygotowani i których gmina 

niejednokrotnie nigdy wcześniej nie wykonywała. Samo przyjęcie i zatwierdzenie raportu o stanie 

naszej gminy, to jest dla mnie sygnał akceptacji prowadzonej polityki finansowej i działań 

inwestycyjnych, które są coraz bardziej ograniczane ze względu na — to o czym mówiła 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej — czyli zmieszeniu dochodów gminy. 

Słowa największego podziękowania chciałbym skierować do Rady Gminy Wręczyca Wielka 

w szczególności do Pana Przewodniczącego, do Przewodniczących Komisji, z którymi spotykamy 

się najczęściej, z którymi tej pracy najwięcej wykonujemy, ale także każdego poszczególnego 

radnego, który wielu zakresach spraw odnosi się do tego jak wygląda realizacja zadań gminnych 

i wnosi bardzo dużo do tych naszych prac, co jest bardzo cenne, bo tak naprawdę jesteście 

najważniejszym głosem przekazywanym poprzez Was jakie docierają do nas ze społeczeństwa. 

Konstruktywna, retoryczna owocna współpraca, to jest coś bardzo istotnego, ale przede wszystkim 

odbywa się to w partnerskiej atmosferze — za co serdecznie dziękuję. Pragę również podziękować 

pracownikom Urzędu Gminy, w szczególności mojemu zastępcy Panu Bogusławowi Głąbowi, 

Pani Sekretarz Magdalenie Kasprzak, Pani Skarbnik, kierownikom referatów — bez was i bez 

dobrego wsparcia i wykorzystania swojej wiedzy ta praca byłaby niemożliwa do wykonania.  
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W tym roku przetrwaliśmy bardzo dużo, zrealizowaliśmy ogrom nowych zadań, zadania te były 

narzucane dość szybko, niejednokrotnie w zawiłej sytuacji prawnej, ale dla mieszkańców  

najważniejsze jest to, że udało się te zadania zrealizować, a to chyba najważniejsze w misji mojego 

stanowiska. 

Dziękuję także wszystkim dyrektorom, nauczycielom, pracownikom placówek oświatowych, 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej, ZOPO, Gminnemu Ośrodkowi Kultury, Sołtysom, 

Radom Sołeckim, po ostatnim okresie przede wszystkim z naciskiem na druhny i druhów 

z Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Wręczyca Wielka, którzy wykazali się dużą empatią                      

i w sytuacji wojny na Ukrainie zorganizowali pomoc dla uchodźców z tego kraju. Nie do ocenienia, 

mówię to z pełną świadomością, była w tym okresie pomoc, jaką udzielili naszym sąsiadom 

mieszkańcom naszej gminy. Urząd jako gmina, instytucja może realizować wiele zadań, ale wiele też 

nie może i szczególnie w tym aspekcie, w tych obszarach, w których gmina nie mogła tych zadań 

zorganizować z pomocą przyszli mieszkańcy — za to wielki ukłon i podziękowanie zarówno ode 

mnie jak i od Rady Gminy. 

Raport o stanie pokazuje, jak wiele zadań na gminę spada i jak wiele jest realizowanych. 

Dlatego nie sposób w tym momencie... i mam nadzieję, że to będzie podziękowanie nie tylko ode 

mnie. Kolejny raz w tym roku ten raport został przygotowany, jeżeli chodzi o materiały przez 

pracowników merytorycznych urzędu gminy, ale całością spięcia tego w formułę wymaganą 

ustawowo zajęła się Pani Sekretarz Magdalena Kasprzak i w tym momencie pragnę złożyć ogromne 

podziękowania. 

(Wręczanie kwiatów Pani Sekretarz towarzyszył aplauz na sali) 

Mam nadzieję, że ta współpraca przez kolejne lata na pewno będzie się układała w takiej 

atmosferze, jaka jest. Pragnę zapewnić, że wszystkie głosy, które trafiają, nie wszystkie są dla mnie 

korzystne i może nie zawsze sprawiają radość, ale są konstruktywne i za to najbardziej pragnę 

podziękować Radzie Gminy i życzyć sobie..., a w zasadzie to mam nadzieję, że w innych gminach 

włodarze zazdroszczą mi tego, że nasza praca jest tylko i wyłącznie na bardzo wysokim poziomie. Za 

co serdecznie dziękuję. 

 

2) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant otworzył dyskusję w temacie 

wykonania budżetu gminy Wręczyca Wielka za 2022 rok. 
 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji - nikt nie wyraził takiej woli. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant.  

Chciałbym podziękować w imieniu własnym i w imieniu całej Rady Gminy za współpracę 

z Wójtem, z pracownikami gminy, z Panią Skarbnik, Panią Sekretarz. Czas, jeżeli chodzi 

o funkcjonowanie gminy jest wyjątkowo trudny, ponieważ trudno się rządzi jak nie ma pieniędzy, 

jeżeli jest ich nadmiar, to wtedy można wszelkiego rodzaju  "fanaberie", które ktoś tam ewentualnie 

przedstawi można je spełniać. Nie mniej jednak na dzień dzisiejszy to rządzenie jest wyjątkowo 

trudne. 

Chcę podziękować, bo wydaje mi się, że w jakimś stopniu Pan Wójt stawał na wysokości zadania, 

nie mniej jednak myślę, że jak będzie mieć drugą kadencje, to ze swojej strony życzę mu tylko 

i wyłącznie jednego - aby taką Radę Gminy miał w przyszłej kadencji. 
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3) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Zatyka odczytała wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Wręczyca Wielka. 

(Wniosek Komisji Rewizyjnej - załącznik nr 10 do protokołu) 

4) Skarbnik Gminy Pani Barbara Jezior odczytała kolejno: 

- pozytywną opinię VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Wręczyca Wielka sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

(Uchwała Nr 4200/VI/71/2023 z dnia 24 kwietnia 2023 roku w/s opinii j/w - załącznik nr 11 do 

protokołu) 

- pozytywną opinię VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka.  

(Uchwała Nr 4200/VI/115/2023 z dnia 12 czerwca 2023 r. w/s opinii j/w - załącznik nr 12 do protokołu) 

 

5) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant odczytał projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 rok.  

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 
Wstrzymujących się – 0 

 
Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie  (11 „za”, 0 „przeciw, 

0 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/408/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

6) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2022. 
 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 



-26- 

Wstrzymujących się – 0 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw,  

0 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/409/23 w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2022. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

Po przegłosowaniu uchwał j/w Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, wręczając Panu 

Wójtowi kwiaty, pogratulował Mu w imieniu własnym oraz całej Rady Gminy udzielonego 

absolutorium.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński podziękował za zaufanie. Dodał, że to 

nie jest łatwa praca i radni też mają tego świadomość.  

Następnie Pan Wójt wręczył kwiaty Skarbnikowi Gminy Pani Barbarze Jezior, dziękując Jej oraz 

Referatowi Finansowemu za wszelkie starania, ponieważ w tej trudnej sytuacji finansowej, 

niejednokrotnie trzeba wymyślić skąd wziąć pieniądze, żeby to wszystko "spiąć". 

(Wręczaniu kwiatów towarzyszył aplauz na sali) 

Na tym punkt dotyczący rozpatrzenia Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok został 

wyczerpany. 

 

Ad.12.  

Przyjęcie Sprawozdania za 2022 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki                                    

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 – 

2024 rok”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że to sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na 

posiedzeniu komisji. Następnie spytał czy będą pytania do sprawozdania. 

Pytań nie było, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał Sprawozdania za 2022 rok z realizacji 

„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 – 2024 rok”. 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 
Wstrzymujących się – 0 

 
Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie  (11 „za”, 0 „przeciw, 

0 „wstrzymujący się”) podjęła Sprawozdania za 2022 rok z realizacji „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2022 – 2024 rok”. 

 
(sprawozdanie załącznik Nr 13 do protokołu) 
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Ad.13.  

Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,  który każdorazowo 

przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne uwagi lub pytania do poszczególnych 

projektów uchwał. 

 

1) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu   

interdyscyplinarnego  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/410/23 w sprawie trybu                             

i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu   interdyscyplinarnego 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 

 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej położonej w   miejscowości Golce  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/411/23 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w   miejscowości 

Golce. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 
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3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej położonej w   miejscowości Golce  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/412/23 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w   miejscowości 

Golce. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 

 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie zabudowane go gruntu 

położonego w miejscowości Truskolasy 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/413/23 w sprawie wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie zabudowanego gruntu położonego w miejscowości Truskolasy. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 
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5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie gruntu położonego 

we Wręczycy Wielkiej.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/414/23 w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie gruntu położonego we Wręczycy Wielkiej. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 

 

 

 

6) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ła wników.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 20 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/415/23 w sprawie powołania 

zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 
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7) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  o 

kandydatach na ławników.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 21 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                      

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) przyjęła uchwałę Nr LIII/416/23 w sprawie zasięgnięcia 

od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 

(uchwała - załącznik do protokołu) 

 

 

8) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023  rok.  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania - 15 radnych  
Liczba obecnych – 11 radnych 
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 22 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,0 

„wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/417/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2023 rok.  

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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9) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka 

na lata 2023-2033. 
 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 
Liczba obecnych – 11 radnych 
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się –  0 

 

Głosowanie imienne nr 23  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/418/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-2033. 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

10) w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wręczyca Wielka.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 
Liczba obecnych – 11 radnych 
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się –  0 

 

Głosowanie imienne nr 24  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/419/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta 

Gminy Wręczyca Wielka. 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

 

 

 



-32- 

 

11) w sprawie skargi  do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 
Liczba obecnych – 11 radnych 
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymujących się –  0 

 

Głosowanie imienne nr 25  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIII/420/23 w sprawie skargi do sądu 

administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze.  

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad. 14.  

 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek/pytanie Radnej Pani Barbary Bogus                    

z punktu 6  porządku obrad.  

- Wyłączenie oświetlenia od godziny 24.00 do 4.00 rano – realizowane jest na zasadzie dróg 

gminnych. Przy drogach wojewódzkich nie uzyskaliśmy zgody wojewody, więc to oświetlenie 

zostaje na tych trasach głównych Częstochowa, Truskolasy, Kłobuck, Wręczyca.  

 

 

Punkt został zamknięty  

 

Ad. 15. 

 

            Zamknięcie obrad LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 16.57 dokonał 

zamknięcia LIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim obecnym                         

za przybycie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

 

 

                                                                             Przewodniczący Rady Gminy                                              

                                                                                        Marek Prubant 

Protokołowała:                                                                         

 

Ilona Paruzel                                                                                      


